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§ 1 Närvarande 

 

Sekreteraren noterar närvaro. 

 

 

 

§ 2 Val av justerare 

 

Utses Lennart Nolte att tillsammans med Sylvia Stemme justera dagens 

protokoll. 

 

 

 

§ 3 Anmälan av övriga frågor samt fastställande av dagordningen 

 

Rådet anmäler övrig fråga varefter dagordningen fastställs. 

 

 

 

§ 4 Anmälan av protokollsjustering HKR  8/2008-09-09 

 

Anmälan läggs med godkännande till handlingarna. 

 

 

 

§ 5 Anmälan av protokollsjustering ÄN 9/2008-09-16 

 

Anmälan läggs till handlingarna. 

 

 

 

§ 6 Anmälan av protokollsjustering KPR  8/2008-09-09 

 

Anmälan läggs till handlingarna. 

 

 

 

§ 7 Planering av boende för äldre i Stockholms stad 

 

Efterfrågan på heldygnsomsorg prognostiseras enligt Solving, Bohlin & 

Strömberg minska med ca 350 platser (cirka 5 procent) i Stockholms stad 

under perioden 2007-2016. Behovet och tillgången varierar i olika 

regioner. En utgångspunkt för äldreförvaltningens överväganden har 

varit att planera med sikte på år 2020.  

 

Rådet lägger ärendet till handlingarna utan erinran. 
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§ 8 Motion (2008:58) Rökfri arbetstid för personal som arbetar med 

barn, äldre och människor med funktionshinder – remissvar på 

motion från Stefan Nilsson (mp) 

 

Kommunstyrelsen har remitterat ”Motion (2008:58) om rökfri arbetstid 

för personal som arbetar med barn, äldre och människor med 

funktionsnedsättning” av Stefan Nilsson (mp) till Enskede-Årsta-Vantörs 

stadsdelsnämnd, Östermalms stadsdelsnämnd, utbildningsnämnden, 

äldrenämnden och stadsledningskontoret för yttrande senast den 30 

september 2008. 

 

I motionen föreslås att arbetstid ska vara rökfri för personal som arbetar 

med barn, äldre och människor med funktionsnedsättning samt att 

anställda i kommunen som vill sluta röka ska erbjudas 

rökavvänjningskurser utan kostnad. 

 

 

Rådet lägger ärendet till handlingarna utan erinran. 

 

 

 

§ 9 Den organisatoriska hemvisten för kommunstyrelsens pensionärsråd 

 

Kommunstyrelsen uppmanade den 7 november 2007 äldrenämnden att 

under 2008 utvärdera den organisatoriska hemvisten och instruktionen 

för kommunstyrelsens pensionärsråd. 

 

Äldreförvaltningen finner att inrättande av en äldrenämnd och 

förläggning av rådets sekretariat till äldreförvaltningen har medfört 

förbättringar och föreslår f.n ingen ändring. 

 

 

Rådet lägger ärendet till handlingarna utan erinran. 

 

 

 

§ 10 Förslag till Vision Järva 2030 

 

Kommunstyrelsen har remitterat förslag till Vision Järva 2030 till bl.a. 

äldrenämnden. 

 

Äldreförvaltningen påpekar att i remissen belyses inte utvecklingen ur de 

äldres perspektiv. Andelen äldre i området kommer att öka kraftigt fram 

till år 2030. De flesta kommer troligen att vilja bo kvar i sin ordinarie 

bostad så länge som möjligt. Det bör underlättas. Någon form av 

trygghetsboende/seniorboende i kompletteringsbebyggelsen bör ändå 

övervägas. 

 

Rådet gör följande uttalande: 

Rådet konstaterar att visionen helt saknar funktionshindersaspekter. Vi 

konstaterar även att inget handikappförbund finns bland remittenterna. 
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§ 11 Motion (2008:59); Skärpt verksamhetsuppföljning – remissvar på 

motion från Margareta Johansson (v) 

 

I motionen uppmärksammas att det i den stadsgemensamma 

uppföljningsmallen för uppföljning av verksamheter i enlighet med av 

kommunfullmäktige beslutade uppföljningsmodell, inte ingår uppföljning 

avseende ekonomiska förhållanden.  

 

Äldreförvaltningen har i likhet med motionären uppmärksammat 

avsaknaden av ekonomisk uppföljning. Förvaltningen har i ärendet 

Uppföljning av ramavtal om enstaka platser, stadens vård- och 

omsorgsboende för äldre samt hemtjänst i kommunal och privat regi 

2006 och 2007 redovisat kompletteringar avseende administrativ och 

ekonomisk uppföljning fr.o.m. 2009. Uppföljningsmallen kompletteras 

även med uppgift om huruvida förutsättningarna vid vård- och 

omsorgsboendena överensstämmer med utfärdat tillstånd eller ej vid 

uppföljningstillfället. 

 

Fr.o.m. 2008 genomför äldreförvaltningen stickprovskontroller avseende 

ekonomiska förhållanden hos privata utförare av hemtjänst. Denna form 

av kontroll kommer att utvecklas ytterligare. 

 

 

Rådet lägger ärendet till handlingarna utan erinran. 

 

 

 

 

§ 12 Motion (2008:60); Anställning av ”Töser” i äldreomsorgen – 

remissvar på motion från Margareta Johansson (v) 

 

I motionen konstateras att många äldre som bor i vård- och 

omsorgsboende saknar social stimulans och samvaro trots de politiska 

målen om att öka livskvaliteten för äldre. Motsvarande specialistfunktion 

till MAS och MAR finns inte i staden för att granska och utveckla det 

sociala innehållet i äldreomsorgen. I motionen hänvisas till 

Kristinehamns kommun som har en tillsynsfunktion över social omsorg 

(TÖS). I motionen föreslås att staden bör utreda behovet av och 

möjligheterna att inrätta en specialistfunktion i varje stadsdelsnämnd för 

granskning och utveckling av det sociala innehållet i äldreomsorgen. 

 

 

Rådet lägger ärendet till handlingarna utan erinran. 
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§ 13 Hemställan om E-tjänstmedel för utveckling av 

köhanteringssystemet inom vård- och omsorgsboende 

 

Kommunfullmäktige har i budgeten för 2007 beslutat att valfriheten ska 

öka och att staden ska skapa förutsättningar för att ge invånarna så stor 

valfrihet som möjligt. Inriktningen är att stadens verksamheter, 

organisationer och arbetssätt ska anpassas för att möta stockholmarnas 

behov. Valfriheten innebär att brukare som efter biståndsbedömning 

beviljas plats på ett vård- och omsorgsboende ska kunna välja var 

han/hon vill bo. Valfriheten ska gälla alla vård- och omsorgsboenden 

som ingår i valfrihetssystemet. För att möjliggöra valfriheten pågår en 

utveckling av ett köhanteringssystem. Den äldre som har fått ett 

bifallsbeslut för vård- och omsorgsboende ska kunna göra sitt val utifrån 

de platser som finns i köhanteringssystemet och även kunna se var det 

finns lediga platser. Den äldre ska även kunna ställa sig i kö till ett 

boende som för tillfället inte har några lediga platser. 

 

 

Rådet lägger ärendet till handlingarna utan erinran. 

 

 

 

§ 14 Tillgänglighet 

 

 Svarsskrivelse/protokoll från socialtjänstförvaltningens 

lokaladministration (LOKA) - Angående frågor från äldreförvaltningen 

om tillgänglighetsanpassning och tillgänglighetssynpunkter m.m. i Södra 

station. 

 

 Rådet konstaterar att ett antal av LOKA redovisade åtgärder inte 

tillmötesgår rådets framförda synpunkter och behov, vilket förvaltningen 

får i uppdrag att påpeka i en ny skrivelse. 

  

Lilla konferensen 

 Glödlampsarmaturen över bordet är borttagen. Rådet önskar få en 

glödlampsarmatur över bordet tillbaka! Helst höj- och sänkbar. Spotlight 

och glödlampsarmaturerna skall vara separerade, d v s med tvådelad 

strömbrytare. Videoprojektorn i taket (liksom övriga Standby-funktioner) 

måste gå att helt stänga av och vara utan spänning när de ej används! 

 

 Stora konferensen 

 Rådets önskan om globlampor har resulterat i ”kontroll av ljusstyrka, 

luxtal”. Rådet framförde behov av strålningsminimerad belysning och 

hade ingen synpunkt på ljusstyrka. Som alternativ till glödtrådslampor 

rekommenderar rådet Lysdioder 50Hz eller Halogenlampor 220V,  

(d.v.s. belysning utan transformator). 

  

Behovet av trådlösa mikrofoner är förståeligt, varför rådet nöjer sig med 

att önska inköp av 1 mikrofon med sladd att använda t ex vid föredrag. 

Hörselslingan skall vid behov kunna stängas av helt (även eventuell 

Standby-funktion). 
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För övriga frågors behandling och att på bästa sätt möta synskadades och 

rullstolsburnas behov önskar rådet att handikappförbundens konsulter för 

tillgänglighet anlitas. Äldrenämndens handikappråds ordförande tar 

önskvärda kontakter och förmedlar dessa genom rådets sekreterare för 

vidare tillgänglighetsarbete inom Södra station. 

 

 

 

§ 15 Kvarstående frågor 

 

 Förfrågan om fördjupat studiebesök på Solberga vård- och 

omsorgsboenden har fått positiv respons. Rådet bestämmer förslag till 

besöksdatum: 30 oktober kl. 14. Reservtid den 28 oktober, vilket 

framförs till enhetschefen. 

 

 Möte med äldreombudsmannen – avvaktar  

 

 

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                   

§ 16 Förvaltningschefens information 

 

 Informationspunkten utgår av tidsbrist. Förvaltningen återkommer med 

en genomgång av majoritetens förslag till budget 2009 med inriktning 

2010 och 2011 vid novembersammanträdet. 

 

 Vid föregående möte framförda synpunkter vid kontakt med ÄldreDirekt, 

vidarebefordrade till ansvariga. 

 

 

 

§ 17 Övriga frågor 

 

 Inger Handell rapporterar kort och positivt från sitt besök på ”Ett bra liv” 

på Stockholmsmässan 9-11 september. 

 

 Fråga om rätt till ersättning för deltagande vid heldagsutbildning för 

ledamöter vid kommunernas handikappråd den 15 november. 

Förvaltningen återkommer med besked. 

 

 

 

 

 

 

Vid protokollet 

 

 

Göran Edenberg 

sekreterare 


